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  LAHOLMS KOMMUN PROTOKOLL   

  Ungdomsforum Lilla matsalen, Lagaholmsskolan, 

Laholm   

   Dnr KS 2023–22/30  
  

  PROTOKOLL UNGDOMSFORUM 
 
Plats och tid  Lilla matsalen, Lagaholmsskolan, Laholm, 230428, 10.00-12.00

  
Ungdomar Melker Ohmes, Veingeskolan 

  Mira Olsson, Veingeskolan 

Erica Larsson, Osbecksgymnasiet (till kl. 11.40) 

Indra von Sydow, Osbecksgymnasiet   

Matteus Kurtsson, Osbecksgymnasiet 

Tess Hagström, Osbecksgymnasiet 

Filip Andersson, Osbecksgymnasiet (till kl. 11.40) 

Sigge Bäckström, Osbecksgymnasiet (till kl. 11.40) 

Henry Sheeran, Lagaholmsskolan 

Leah Finnbäck, Lagaholmsskolan 

Viachaslau Saveika, Lagaholmsskolan 

Gustav Appelgren, Våxtorpsskolan 

Politiker Angeline Ericsson, vice ordförande fullmäktige  

Kjell Henriksson, förste vice ordförande kommunstyrelsen 

Åke Hantoft, ordförande barn- och ungdomsnämnden  

Gudrun Pettersson, ordförande kultur- och utvecklingsnämnden 

       
Övriga deltagande Mats Altemyr, fritidschef  

Patrik Johnsen Ahmliden, fritidsledare Ung i Laholm  

Nina Kolmodin, avdelningschef BUP Halland (kl. 10.20-12.00) 

Richard Mortenlind, utbildningschef 

Andreas Meimermondt, förvaltningschef kultur- och utveckling 

Rebecca Rosenberg, projektkoordinator för extern finansiering (kl. 

10.45-11.30) 

Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 

 
Ordförande  __________________________________ 

 Angeline Ericsson, vice ordförande i fullmäktige 

 
Sekreterare  

 __________________________________ 
 Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
Justerande __________________________________ 
 Erica Larsson, Osbecksgymnasiet



 

 

 
 

1. Mötet öppnas, presentationsrunda 

Angeline öppnar mötet och presenterar sig hon är vice ordförande i fullmäktige. Vi kör en 
presentationsrunda.  
 

2. Val av mötesordförande, justerare + time keeper 
Angeline väljs till mötesordförande, Erica väljs till justerare och Indra väljs till time-keeper. 

  

3. Godkännande av dagordning 
Mötet godkänner dagordningen.  

 

4. Genomgång av föregående protokoll 
Sofia går igenom föregående protokoll och mötet lägger det till handlingarna.  

 

5. Externa gäster 
 
- Barn- och ungdomspsykiatrin Halland, Nina Kolmodin 
Nina berättar att hon är sjuksköterska sen många år och är sen tre veckor avdelningschef 
på en av avdelningarna. Halland är långsmalt och har många mottagningar i länet, 
Kungsbacka, Varberg, Falkenberg och Halmstad. Det finns två BUP-mottagningar i 
Halmstad en för Halmstad/Hylte och en Halmstad/Laholm.  
 
Om man vill ha kontakt med BUP-mottagningar kan man gå via ”En väg in” och kan 
kontakta dem både som privatperson och från en skola. Man kan ringa också. Då får man 
prata med en sjuksköterska som hjälper en om man ska till BUP eller vårdcentral, de 
hjälper till att lotsa vidare.  
 
Det finns också team som åker runt i Halland. Teamen arbetar med ADHD, det finns en ät-
mottagning, bipolärt-team, traumaspecialister med mera. 
 
Om det är BUP som gäller, så får man komma på ett första besök med sina föräldrar. Då 
får man svara på ett antal frågor som gör att man vet vad det är för saker man behöver 
hjälp med.  
 
Kan vara olika saker, kan vara skolan, svårt att koncentrera sig, då utreder de om det är 
ADHD. Kan även handla om deppighet, ångest, oro.  
 
Det finns även ett länsteam som arbetar bara med ADHD – ADHD-teamet.  
 
När man har träffat dem på BUP, läkare, psykolog, kurator och vet vad man kan få för hjälp 
får man guidning och få veta hur länge man får vänta. Om man väntar under till exempel en 
utredning kan man få hjälp under tiden.  
 
De har ”En väg in” för att de ska få bästa hjälp så snabbt som möjligt.  
 
Det är cirka 50 personer som jobbar på de två mottagningarna på BUP Halmstad. De 
jobbar så fort de kan, även om 50 personer kan låta mycket så är det allt fler som söker 
hjälp.  
 
Vad gör BUP då? 
Ibland handlar det om läkarbesök – kan föreslå samtalsbehandling, ibland handlar det om 
medicinering, ibland behöver de utreda mer, ibland får man en diagnos. De hjälper även 
föräldrarna, via föräldrautbildningar.  
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BUP kan även föreslå fysiska aktiviteter som en del av behandlingen, gruppbehandlingar 
och arbetar med att hitta ”nycklar” för att man ska må bättre.  
 
Nina berättar också att de får också mer och mer forskning om vad som hjälper.  
 
Nina träffar barn som har fått ADHD-diagnos, autism, barn med depression och ångest, en 
del har OCD (obsessive-compulsive disorder även kallat tvångssyndrom), 
ätstörningstankar med mera – hon träffar barn och ungdomar med olika behov.  
 
Nina arbetar en hel del med samverkan, dels inom regionen (barnhabiliteringen till 
exempel), har träffar med skolor, socialtjänst med flera.  
 
En av utmaningarna för BUP är att hinna med, men även att det är många fler som söker 
sig till BUP, de behöver blir fler och ha större lokaler, det är svårt att hitta personal med rätt 
kompetens. Det handlar även om pengar. BUP behöver också bli bättre – vad är det som 
är mest hjälpsamt? De som arbetar på BUP gillar sitt jobb väldigt mycket, det är en väldigt 
bra arbetsplats. Vården är rolig att arbeta inom, man känner verkligen att man kan hjälpa 
till.  
 
Fråga från en ungdom: När det gäller ADHD, varför är det så stort fokus på skolan?  
Nina svarar att alla har svårt att koncentrera sig mer eller mindre. När det blir så svårt att 
komma i gång med skoluppgifter, kunna lyssna på läraren, mycket surr och ljud runt 
omkring – märker man det så kan det handla om ADHD. Oftast märks det först i skolan. 
Man kan ta det lugnare hemma, medan det är svårare att hitta pauser och lugna stunder i 
skolan.  
 
Fråga från en annan ungdom: Samverkan med föräldrar – hur fungerar den samverkan? 
Framför allt när det är föräldrar som inte vill se att det finns problem.  
Nina svarar att den frågan är lite svår, ibland håller inte båda föräldrarna med om en 
bedömning (det händer inte ofta), men då kan de ge det lite tid, ses igen om 6 månader. 
Kan även ha ett möte med andra inblandade, lärare på skolan, fritidspersonal med flera för 
att visa på vilka möjligheter som finns.  
 
BUP gör även orosanmälningar, de är de skyldiga till och de gör de utifrån att de vill hjälpa.  
 
Nina berättar även lite om barn- och ungas psykiska hälsa, som är en egen mottagning 
som hjälper till med lite mer lindriga psykiska besvär, såsom 
 
Nina avslutar med att berätta att från och med tisdag nästa vecka finns det en BUP-
mottagning i Laholm, de kommer att vara i lokaler intill vuxenpsykiatrin, bakom 
vårdcentralen i centrum.  
 

6. Aktuella ungdomsfrågor 
 

• Information från elevråden 
 
- Våxtorpsskolan 
Gustav berättar om att de ska bygga nya klassrum i det som tidigare var biblioteket, de 
har gått ut med en förfrågan om namn på klassrummen. De flesta förslagen var att 
fortsätta med siffersystemet. Eleverna har också önskat en karta över skolan för att 
man ska hitta rätt klassrum och få förtydligat var det är parkeringsförbud.  
Elevrådet har också diskuterat att de vill ha kvarsittning efter skolan som straff + att 
polisen ska vara där oftare. Det är lite stökigt på skolan.  



 PROTOKOLL   

LAHOLMS KOMMUN Lilla Matsalen, Lagaholmsskolan, 

Ungdomsforum Laholm 

Dnr KS 2023–22/30 2023-04-28 

 

 

 
Ordförandes signatur: _____________________________ 

 

 
Justerandes signatur: _____________________________ 

   

4 

 
 

- Veingeskolan 
Mira och Melker sitter inte i elevrådet så de vet inte vad de har pratat om men de 
berättar att det är lugnt på skolan.  

 
- Lagaholmsskolan 
Leah och Henry är inte med i elevrådet och Slava har inte fått någon info som han ska 
ta upp. Däremot var både Leah och henry med i en dialog den 20 april tillsammans 
med 6 andra elever och de arkitekter som ska rita i förstudien av Lagaholmsskolan. 
Gustav var med från ungdomsforum. Bland annat diskuterade de fler ställen för att vara 
privat, där det inte är så mycket stök. De vill också ha fler lärare och vuxna ute i 
korridorerna. Och de lyfte att det behövs skåp för moppehjälmar, så att den får plats. 
En sak som de gillade var en stor griffeltavla, som en klottervägg som man kan ha i de 
allmänna utrymmena.   
 
Åke berättar att de fick en kort rapport i barn- och ungdomsnämnden om dialogen och 
att er dialog nästan gav mer än dialogen med vuxna.  
 
Nu ska arkitekterna rita ett förslag som sedan ska upp till kommunstyrelsen för beslut 
om man ska bygga nytt eller inte. Till hösten kommer antagligen frågan tillbaka till 
Ungdomsforum.  

 
- Osbecksgymnasiet 
Erica berättar att de hade stormöte i måndags, där de samlas två elever från varje 
klass. Det var många där vilket var roligt. De valde en ny styrelsen, Erica blev omvald 
som ordförande. Skolledningen var inte där. Annars är det mycket studentfix och 
mycket prov för alla. Erica berättar att de ska ha ett styrelsemöte innan terminen är 
slut.  

 

• Övriga evenemang + info från Ungilaholm 
Padde (Patrik) berättar att de inte har så mycket nytt att berätta just nu, men arbetar 
inför sommaren. De kommer antagligen att åka till Dreamhack med 20–25 ungdomar + 
vanliga läger: mellanstadieläger Hjörnered. Information finns alltid på sociala medier 
under Ungilaholm.  
 
De har två nya tjänster ute och kommer förhoppningsvis kunna anställa dessa inom 
kort.  
  
Håller på att planlägga aktiviteter hela sommaren – har ni idéer, säg till era fritidsledare 
eller hör av er på sociala medier.  
 

• Ungdomskonferensen 2023 - uppdatering 
Sofia berättar om konferensen, det var 26 ungdomar som var med, och ca 20 vuxna 
(politiker, chefer, fritidsledare och ungdomsteamet). Diskuterade under större delen av 
dagen hur gemenskapen i Laholms kommun ska öka. Rapporten har nu skickats till 
kommunstyrelsen, som har möte den 16 maj. Då kommer de skicka den på remiss till 
alla de andra nämnderna och de ska svara vad de tycker senast den 30 juni.  
Sofia ger några exempel på förslag som lades.  
 
Rapporten skickas även till alla deltagare och er i Ungdomsforum när protokollet från 
det här mötet skickas ut.  
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De ungdomar från ungdomsforum som var med tycker att det var en bra dag, det kom 
fram mycket bra saker, en välbehövlig dialog.  
 

• Revision av hur kommunen arbetar med ungas psykiska hälsa   
5 april hade vi ett teams möte med revisorer från EY som är kommunens externa 
revisionsbolag. Erica och Gustav var med. Sofia presenterar några punkter från den 
rapport som tas upp i kommunstyrelsen i maj. Revisorerna skriver att kommunen delvis 
lever upp till sina mål att arbeta förebyggande kring barn och ungas psykiska ohälsa. 
De lyfter att kommunen behöver bli bättre på att använda den fakta som de samlar in 
till åtgärder och aktiviteter. Även att de behöver mäta bättre för att se om målet att barn 
och ungas psykiska hälsa ska förbättras uppfylls. De efterfrågar också bättre 
uppföljning och bättre återkoppling till elever efter till exempel LUPP-enkät och 
ungdomskonferenser.  

 

7. Internationella frågor 
Rebecca berättar att hon arbetar på kultur- och utvecklingsförvaltningen för att vi ska kunna 
utveckla verksamheten genom att söka pengar utanför kommunen. En del av hennes 
uppdrag handlar om internationella frågor.  
 
Hon berättar om Erasmus+, detta program har en budget på 26,4 miljarder euro fram till 
2027. 
 
I Sverige är det Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällefrågor (MUCF) som har hand 
om Erasmus+ och fördelar pengar med mera.  
 
Erasmus+ består av tre delar: ungdomar, utbildning och sport 
 
Laholms kommun har ansökt om och fått en så kallad ackreditering – en kvalitetsstämpel 
för att kunna arbeta med internationell ungdomsverksamhet på ett mer långsiktigt och  
kontinuerligt sätt 2021–2027. Under de här åren kan Laholms kommun få en pott på 
25 000 euro (cirka 280 000 kr). 
 
Det är bara 11 organisationer i Sverige som är ackrediterade.  
 
Fokusområdena för Erasmus+ är Inkludering, demokratisk delaktighet, hållbarhet och 
digitalisering.   
 
Mål:  

• Minska utanförskapet och öka delaktigheten bland unga för ett aktivt medborgarskap.  

• Fler unga i Laholms kommun ska komma i arbete, praktik eller studier och en 
meningsfull fritid.  

 
Detta kan innebära: Ungdomsutbyte, kompetensutveckling eller projekt för att öka ungas 
delaktighet (och det sista kan man söka helt utan organisation, unga själva). 
 
Ungdomsutbyten kan ske hela året, för unga mellan 13–30 år, 5–21 dagar.  
 
Eurodesk finns i Laholm = aktiviteter, synliggörande, möjligheter. Aktiviteter som är på 
gång under 2023 är Europadagen 9 maj och Time to Move, som pågår under oktober (och 
tanken är att vi under den månaden ordna aktiviteter samt synliggöra aktiviteter i 
Laholm). 
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Vad skulle ni vilja göra? Fundera gärna på den frågan. Ni kan ställa krav och komma med 
idéer, tips och förslag på vad ni vill göra.  
 
Fråga från en ungdom: När kommer man kunna börja göra utbyten?  
Rebecka svara att just nu väntar de på svar om budgeten. När kommunen väl får pengarna 
kan man börja planera och får använda pengarna till sista augusti 2024. Andreas föreslår 
att ungdomsforum på sista mötet på året tar upp frågan igen för att kunna söka utifrån vad 
ungdomarna vill.  
 
Sofia: berättar att hon har lagt in ett förslag på att åka med ungdomsforum för att lära sig 
mer om inflytande och digitalisering.  
 

8. Ungdomars frågor till politiken 
Det finns inga frågor. 

 
9. Politikernas frågor till ungdomsforum 

Åke lyfter att vi är inne i en ganska tuff period ekonomiskt. Det är mycket diskussioner inom 
kommunen kring det och det kommer innebära mycket för er också. Fråga gärna rektorn på 
er skola om besparingar, så ni får vara med och tycka till.   
 
Sofia undrar om ungdomsforum vill att vi ska bjuda in ekonomichefen till nästa möte. 
Naturligtvis kommer förvaltningscheferna för barn- och ungdomsnämnden och kultur- och 
utvecklingsnämnden också att vara med. 
 
BESLUT: Ungdomsforum uppdrar åt Sofia att bjuda in kommunens ekonomichef till nästa 
möte.   
 
Kjell lyfter att han anser att tillgängligheten inom psykiatrin måste öka via vårdcentralerna 
och att jag kommer att lyfta den frågan i andra sammanhang.  

 
10. Eventuella ansökningar om idépengar 

En ny ansökan har kommit in, från en klass på Osbecksgymnasiet som vill åka till 
Köpenhamn. De vill resa på en ledig dag och söker pengar till åkband på Tivoli och inträde. 
Ungdomsforum diskuterar ansökan och kommer fram till att den inte uppfyller kriterierna för 
idépengar för unga, eftersom det inte är en öppen aktivitet, utan bara en klass som kan 
vara med. I kriterierna står det att stöd inte ges till skolprojekt eller klasser för 
teambuildning eller liknande.  
 
BESLUT: Ungdomsforum beslutar att avslå ansökan.   
 
Sofia påminner om att det finns pengar kvar att söka (totalt 50 000 kr per år, varje ansökan 
får vara på max 7000 kr). Dessa söks nu via en e-tjänst för att söka enklare. 
 
Ni hittar all info på www.laholm.se/idepengar 

 
11. Övriga frågor  

Sofia lyfter en fråga från Lotta som är verksamhetschef inom socialförvaltningen. Hur 
upplever ni att den ekonomiska situationen är bland unga? Kan man äta sig mätt hemma? 
Är det fler som äter mer i matsalen?  
 
Ungdomarna svarar att allt är dyrare – till exempel är det dyrare på McDonalds, pizzerior 
med mera och man hittar på färre saker. I samband med studenten märks det också alla 
kan inte delta på alla aktiviteter för att de inte har råd. 

http://www.laholm.se/idepengar
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Ungdomsforums tips inför sommaren är att anordna gratisaktiviteter där mat och fika ingår.  
 
Angeline undrar om den digitala chatten som finns i Region Halland - är BUP inblandad i 
den? Nina svarar att det är man inte, men man har mer digitala möten och arbetar via en 
app, men inte i chatten.  
 
Sofia informerar om att en så kallas granskning av kvarteren Jungfrun och Oxen + delar av 
Bocken, det är området runt Hästtorget och Apotekarlunden. Den har varit uppe i 
Ungdomsforum tidigare när det var ute på samråd. Syftet med den är att se till att det blir 
butiker i nedre botten på byggnaderna och inte omvandlas till något annat.  
 

12. Mötet avslutas 
Angeline avslutar mötet och tackar för bra diskussioner.  


